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انقلابی نیستم، چون لیبرالم

صادق زیباکلام با بیان اینکه با ملاک و معیارهای انقلابی بودن به هیچ وجه یک سیاستمدار انقلابی تعریف نمی شود گفت: یادم می آید آخرین بار یا یکی از دفعات آخری که احساس انقلابی بودن و اینکه یک 
انقلابی هســتم داشــتم ســال 59 قبل از شــروع جنگ بود. وی با بیان اینکه در آن زمان من اولین رئیس بعد از انقلاب دانشگاه علوم و فنون شدم که از بیرون دانشگاه آمد و در مقایسه با افرادی اساتید، روسای 
دانشــکده و کارمندان آنجا کاملا متفاوت بودم اظهار کرد: در مقایســه با آنها از نظر فرهنگی و رفتاری کاملا مشــخص بود که من از یک ســیاره دیگری آمده بودم )خنده(. از آنجا که سابقه زندان رفتن در زمان 

شــاه را هم داشــتم، بنابراین یک حس انقلابی به من دســت می داد. زیباکلام تاکید کرد: در مجموع سیاستمدار انقلابی نیستم. علتش هم ساده است که چرا من هیچ وقت احساس انقلابی بودن نداشتم چون 
همیشه رگه های لیبرالیسم در من خیلی قوی بود. کسی که رگه های لیبرالیسم در او قوی باشد نمی تواند خیلی انقلابی رفتار کند. در همان دانشگاه علوم و فنون هم اصلا انقلابی رفتار نمی کردم. خیلی 

جالب است سال 59 اوج پاکسازی بود افتخارم این است که تا زمان ریاستم در دانشگاه علوم و فنون نگذاشتم حتی یک نفر از اساتید، دانشجویان و کارمندان در آن دانشگاه پاکسازی شود چون همه 
آنها از وابستگان ارتشبدهای شاهنشاهی بودند با وجودی که رئیس کمیته پاکسازی دانشگاه بودم.

دولت بیشترین همکاری را داشت
حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی وزیر 
دادگســتری گفت: در پرونده بابک زنجانی 
بیشترین همکاری ها از سوی دولت انجام 
شــده چه در ســفرهایی که انجام شد و چه 
در بازجویــی ها و چــه در تحقیقات میدانی 
هم دســتگاه اطلاعاتی و هم بخش های 

دیگــر دولت از جملــه بانک مرکزی و وزارت اقتصاد اعــلام امادگی کامل 
برای همکاری کرده اند. پورمحمدی تصریح کرد: در جلسات ستاد مبارزه 
با مفاســد شــاهد تقدیر اعضای قوه قضاییه و دولت برای همکاری در این 
پرونده را شــاهد هســتیم به هر حال پرونده پیچیده و ســختی اســت. وی 
همچنیــن اظهار کــرد: با توجه به در پیش بودن ایــام عید برنامه ای برای 
ســازمان تعزیرات برای کنترل قیمت ها و کیفیت خدمات و گردشــگری، 

کنترل قیمت اجناس و هتل ها داریم. 

خبرهای خوب از برخورد با تروریست ها
وزیــر اطلاعــات گفــت: خبر خوشــی از 
مقابله بــا تروریســت ها داریــم، ولی هنوز 
زمان گفتن آن نرســیده است. سیدمحمود 
علــوی اظهــار کــرد: ان شــاءالله آخرین 
اقدامات که انجام شد به مردم اطلاع رسانی 
می کنیم همین مقدار بگویم که ســربازان 

گمنــام امــام زمان هوشــیار و بیدارنــد و هرگونه حرکتی در جهت آســیب 
رســاندن بــه امنیت کشــور را قبل از آنکه انجام شــود، خفــه می کنند که 
ضربه هــم زده اند. وی در واکنش به این گفته مقامــات امنیتی آمریکا که 
فرآیندهــای اطلاعاتی آنها بــر روی ایران افزایش می یابــد، تصریح کرد: 
اینهــا از ایــن حرفها زیاد می زنند. مــا تدبیر در امور کشــور را به صحبت ها 
 بند نکرده ایم. همانطور که  امــام خمینی)ره( فرمودند آمریکا هیچ غلطی 

نمی تواند بکند.  

کاندیدای اصلاح طلبان محرمانه باشد
رســول منتجب نیا در مورد شانس پیروزی 
حســن روحانــی در انتخابــات ریاســت 
جمهوری ســال آینــده گفــت: آرای دکتر 
روحانــی در انتخابــات 96 نــه تنها ریزش 
نــدارد بلکــه افزایش هم خواهد داشــت. 
گلایــه ی اقتصادی در همه دولت ها بوده 

است. عضو سابق شورای مرکزی مجمع روحانیون مبارز ادامه داد: هیچ 
گاه موافق معرفی شــخص و نامزدی در کنار آقــای روحانی در انتخابات 
96 نبوده ام، نظرم این اســت که، به صورت محفلی و محرمانه افرادی را 
داشته باشیم تا چنانچه مساله ای برای دکتر روحانی پیش آمد و ایشان به 
هر دلیلی نتوانســت در انتخابات آینده شرکت کند، دست ما خالی نباشد. 
اما این که شــخصی را به صورت رســمی در کنار ایشان مشخص و اعلام 

کنیم، را صلاح نمی دانم.

شاید شاهد رئیس جمهور 
یک دوره ای باشیم

محمدرضا باهنر در نشســت علمی »دستاوردهای 
انقلاب اســلامی، تحولات دولت جدیــد آمریکا و 
انتخابــات 96« بــه ضرورت حضور مــردم در پای 
صندوق های رأی در انتخابات سال 96 اشاره کرد و 
گفت: حضور احزاب قدرتمند در زمینه حضور مردم 
در صحنه و پای صندوق آرا بسیار تأثیرگذار هستند 
اما از مشکلات شکل گیری احزاب در کشور ما این 
است که سیاســت ورزان منافع حزب را می خواهند 

اما هزینه های آن را نمی پردازند.
باهنــر با تأکید بر میزان بــودن رأی ملت، گفت: 
بعد از ۲۸ ســال ســابقه تجربه حضور در مجلس 
معتقدم مملکــت با یک مجلــس نمی تواند اداره 
شــود و این مجلس اصولًا منافع ملی را نمی تواند 
تأمین کند چرا کــه تمرکز ندارد. بنابراین در حوزه 
تجدیــد نظــر به قانــون اساســی می توانیم زمان 
دوره هــای مجلس را بیشــتر کنیم و یا دو مجلس 
داشــته باشــیم. اما نکتــه مهم این اســت که در 
اصلاح قانــون اساســی نمی توانیم بــه طور کل 

مجلس را حذف کنیم.
باهنر افزود: در همین راســتا اگر به قانون کشــور 
فرانســه مراجعــه کنیــم کــه یکــی از نمونه های 
دموکراســی به حساب می آید شــاهدیم که در این 
قانــون حکومت حاکم بر فرانســه لائیک اســت و 
بر اســاس اصول آن با هیچ روش دموکراتیک نوع 
حکومت فرانسه قابل تغییر نیست و راهی ندارد جز 
انقلاب. پس هر نظامی پایه هایی دارد که آن پایه ها 
حتی بــا رأی مردم قابل تغییر نیســتند یعنی با رأی 
مردم مجلس و دولت عوض می شــود اما حکومت 

عوض نمی شود.
وی در ادامه به قانون انتخابات و به ویژه انتخابات 
ریاســت جمهــوری در کشوراشــاره کــرد و گفت: 
در قانون حداکثر هشــت ســال برای دوره ریاست 
جمهوری یک فرد مشــخص دشه است که فرصت 
خوبی اســت تا دولت ها برنامه هایی که در دوره اول 
فعالیت خود داده اند را اجرا کنند. اما متأسفانه گاهی 
شاهدیم برخی دولت ها در سال هفتم فعالیت خود 
تازه اقدام به شــروع کارهایی می کننــد که نیازمند 

زمان است.
باهنــر با اشــاره به اینکه در روســیه پوتیــن دنبال 
شــخصیتی مثل مــدودف بود تا پــس از یک دوره 
بتواند دوباره به قدرت برگردد و کارهای خود را ادامه 
دهد گفت درکشور ما هم شاهد این گونه فعالیت ها 
هستیم و به طور مثال بعد از دو دوره آقای هاشمی 
آقای خاتمــی روی کار آمد و آقای احمدی نژاد نیز 
پس طی دوره اش دنبال یک مدودف می گشت. پس 
شــاید خوب باشد قانون اساســی را اینطور اصلاح 
کنیم که مدت ریاســت جمهوری هر فرد حداکثر و 
فقط هشت سال باشد؛ چرا که شاید عملکرد برخی 
افراد به گونه ای باشــد که اتمام کار آنها بعد از یک 

دوره برای کشور مفید باشد.
باهنــر با اشــاره بــه اینکه تا دوره ششــم ریاســت 
جمهــوری یعنی زمــان بنی صدر، شــهید رجایی، 
حضرت آقا و آیت الله هاشــمی انتخابات در کشور 
متعین بود، گفت: در ســال ۷6 انتخابات ریاســت 
جمهوری جــدی شــد و گاهی رأی مــردم تعجب 
مسئولین نظام را برانگیخت. به طور مثال در اولین 
دوره آقای احمدی نژاد شاهد بودیم که آرای منفی 
آقای هاشمی باعث رأی آوردن آقای احمدی نژاد 
شد. بنابراین در هر دوره ای اتفاق جدیدی رخ داده 
است و ممکن است در این دوره نیز شاهد باشیم که 
یک رئیس جمهــور بعد از یک دوره فعالیتش پایان 

یابد و به دور بعد راه پیدا نکند.

پارس نیوز نوشت: عبور از روحانی جدی تر شد
اصلاح طلبان میدانند حضور تکّی روحانی نمی تواند تضمینی باشد تا در آینده سهمی از قدرت به اصلاح طلبان برسد. زیرا اصلاح طلبان 

از آنچه در دولت یازدهم نصیبشان شد راضی نیستند چه برسد به زمانی که بی رقیب روحانی را رها کنند و او پیروز شود.

 خبرآنلاین نوشت: نزدیک شدن به حاکمیت به شیوه اصلاح طلبان
رحلت آیت الله هاشمی برای اصلاح طلبان سخت تر از دیگر جریانات سیاسی است، چه آن که وی در سال های بازگشت آنها به قدرت 

همواره نقش رابط و کانال ارتباطی با رهبری را برای آنها ایفا می کرد، نقش مهمی که این روزهای نبود هاشمی باید فکری برای آن کنند.

 رویداد 24 نوشت: چرا امثال خزعلی نمی توانند موج ساز شوند؟
در کشورکسانی به مانند مهدی خزعلی بدون در نظر گرفتن تمام مسائل و حواشی که می تواند ملت ایران را به شدت درگیر سازد، دردعوت 

از مردم برای شرکت نکردن در راهپیمایی ۲۲ بهمن در صدد برمی ایند تا به اصطلاح خود موج جدیدی در کشور به وجود آورند، اما تا به 
امروز موفق نشده اند.

 افکار نیوز نوشت: مردم مدعیان پاکدستی در شورای شهر را بشناسند
اصلاح طلبان شورای شهر تهران این روزها بیشتر از همیشه عصبانی هستند، اسناد منتشر شده از برخی افراد این طیف نشان از رانت 

خواری و فساد اقتصادی و سوء استفاده از جایگاهشان دارد.

عکس روزسایت نگار

دیدار وزیران امور خارجه 
 و نفت ونزوئلا 
با رئیس جمهور

خبرنامه
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درخواست دیدار با محصوران را دادیم
علی مطهری: آقایان در دولت های اصلاح طلب یاد معیشت مردم می افتند

نائب رئیس دوم مجلس شورای اسلامی گفت: این خیلی کار زشتی است که تا 
یک دولت اصلاح طلب روی کار می آید شروع می کنند و می گویند آی معیشت 

مردم آی وضع اقتصادی.
علی مطهری به دعوت انجمن اســلامی دانشــجویان دانشــگاه فردوســی 
در دانشــکده مهندســی این دانشــگاه حضور یافت و به ســوالات نمایندگان 
تشکل های دانشجویی پاسخ داد. نماینده انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه 
فردوســی خطاب به علی مطهری گفت: خوشحالیم از اینکه در این زمان که 
مســئولین نظام به راحتی پاسخگو نیستند، آقای مطهری آمدند تا برای ما که 
نــه جنگ را دیدیم نه انقلاب را درباره انقلاب توضیح دهند، آن چه به ما گفتند 
انقلاب ما انقلاب مســتضعفین بود و امام )ره( بارها بر آن تاکید داشتند و این 
مساله از آرمان های انقلاب اسلامی بود. وی از علی مطهری پرسید: سوال من 
این است که چرا در مشهد از هر سه نفر یک نفر حاشیه نشین است و مسئولین 
انگار به کلی لغت مســتضعفین از حافظه شان پاک شده است، ما برای چه به 

اینجا رسیده ایم و چرا جایگاه عدالت اجتماعی در جامعه ما پایین است؟

انقلاب مستضعفین تعبیر درستی نیست
مطهری در پاسخ به سوال این دانشجو با بیان اینکه انقلاب مستضعفین تعبیر 
درســتی نیســت، اظهار کرد: انقلاب چون با فطرت انسان ها سر و کار داشت 
تمام مردم اعم از پیر و جوان، ثروتمند و فقیر، مسلمان و غیرمسلمان وارد میدان 
شدند؛ البته طبیعی است قشر ضعیف جامعه به خاطر وابستگی های کمتری 
که دارند از خودگذشــتگی بیشتری نشان دهند اما این که بگوییم انقلاب مال 
مستضعفین است اشتباه اســت. نائب رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: 
جهت گیری انقلاب مســتضعفین بود نه خاســتگاه آن، اما اشکال اصلی این 
مســاله که چرا هر روز نه تنها به آرمان از بین بردن فقر پس از انقلاب نزدیک 
نمی شویم بلکه دور می شــویم در نوع مدیریت ماست، مشکلاتی مثل پدیده، 
ثامن الحجج و اخیرا هم ماجرای کاســپین که این ها در مشــهد کم نیســتند، 
وقتــی می رویم به بانــک مرکزی می گوییم مگر خبر نداشــتید ثامن الحجج تا 
حدود ۳۰% سود می دهد و باعث ضربه خوردن نظام اقتصادی کشور می شود 
پس چرا جلویش را نگرفتید پاســخ می دهند این وصل است به فلان شخص، 
و اکثر مشــکل ما در این بخش از همین رودربایســتی ها اســت، اما با توجه به 
گشــایش هایی که پس از برجام صورت گرفته نسبت به آینده بسیار خوش بین 

هستم و نباید ناامید باشیم.

حکم ممنوع  التصویری را به من نشان ندادند
در ادامه این مراســم، نماینده انجمن اســلامی دانشــجویان نواندیش ضمن 
خوش آمدگویی به مطهری خطاب به وی بیان کرد: ما خوشــحال هستیم که 

بالاخره توانستید ویزای مشهد را بگیرید.
این دانشجو ادامه داد: شــما از شعارهای انقلاب اسلامی گفتید، استقلال، 
آزادی، چیزی که در زمان پدران شــما وجود داشت و هرکسی با هر اندیشه ای 
می توانست راحت حرف خودش را بزند، ۳۸ سال از آن زمان می گذرد و نمی دانم 
چه اتفاقی افتاده که این روزها رئیس جمهور ۸ ســاله مملکت ممنوع التصویر 

اســت و هر روز یک ممنوعیت به آن اضافه می کنند. ظواهر اسلامی را خیلی 
خوب می بینیم اما معلوم نیست چه اتفاقاتی می افتد در جمهوری اسلامی که 
خود شما در ابتدا برای مجلس رد صلاحیت شدید، کسی که حالا نائب رئیس 

مجلس است، ما فقط می خواهیم که جمهوری اسلامی را نشان ما بدهید.
مطهــری در پاســخ به این دانشــجو گفت: اولا که ما خودمان ویزای مشــهد 
صادر می کنیم، چراکه من هم پدرم ریشــه خراســانی داشــتند و اهل فریمان 
بودند و هم مادرم متولد مشــهد هســتند، درباره محدودیت هایی که صحبت 
شــد نظر من هم چنین اســت و معتقدم نباید جلوی آزادی بیان را گرفت، این 
کارها اثر معکوس دارد، شما دیدید در تشییع آیت الله هاشمی رفسنجانی مردم 
خیلی راحت شــعار رفع حصر می دادند. این کارها درســت نیست. نائب رئیس 
مجلس شورای اســلامی ادامه داد: حتی من از دادســتان پرسیدم که حکم 
ممنوع التصویری که از آن ســخن می گویید کجاست، به ما نشان بدهید و در 

آخر هم پاسخی دریافت نکردم.

در دولت های اصلاح طلب یاد معیشت مردم می افتند 
در ادامــه ایــن نشســت، نماینده بســیج دانشــجویی ســوال خــود را در باب 
اولویت شناسی مطرح کرد و گفت: آقای مطهری! شما نماینده مردم هستید و 
نماینده یک شهر خاص یا یک حزب نیستید. آن  طور که نشان دادید در ماه های 
اخیر، بسیار علاقه مند به پرداختن به حاشیه ها هستید. امروز وضعیت اقتصاد 
و رکود ناشــی از ســیب و گلابی برجام اســفناک است، نرخ رشــد بیکاری که 
امروز شــاهد آن هستیم رکورد پس از انقلاب را زده است و شاهد فجایعی مثل 
پلاســکو، سیل سیســتان و آلودگی اهواز هستیم اما به طور مثال شما در باب 
پلاســکو نه تنها اقدامی نکردید بلکه از مدیریت جهادگونه 9 روزه نیز تشکری 
نکردید. بسیج دانشجویی امیدوار است پرداختن به حاشیه ها کمتر شود و بیشتر 

به مسائل مهم بپردازید.
نائب رئیس دوم مجلس شــورای اسلامی در واکنش به این صحبت ها اظهار 
کرد: اولویت ها را چه کسی تعیین می کند؟ شما تعیین می کنید؟ آیا شما مساله 

آزادی را کمتر از مساله معیشت می بینید؟
وی افزود: گاهی حتی مســاله آزادی از معیشــت مهم تر اســت و برخی مردم 
معیشت شــان را برای رســیدن به آزادی کنار می زنند. بحث کنســرت هم که 
مطرح شــد تاکید ما روی کنســرت نبود بلکه بحث ما روی اجرای قانون بود و 
گفتیم نمی شــود یک جایی قانون اجرا شود و یک جا نه، چه اشکالی دارد یک 
شعر عرفانی از حافظ را آقای سراج یک گوشه از مشهد بخوانند، بحث تبعیض 
در اجرای قانون اســت و اینگونه پیش برویم کم کم هر اســتانی برای خودش 
استثناهایی قائل می شــود، گاهی اگر ممکن است باعث ایجاد مفسده شود. 
خب آن بر عهده نهادهای اجرایی اســت که نظارت داشــته باشــند؛ حتی اگر 
لازم باشد کنسرت زنانه و مردانه اجرا می شود. این خیلی کار زشتی است که تا 
یک دولت اصلاح طلب روی کار می آید شروع می کنند و می گویند آی معیشت 
مردم آی وضع اقتصادی. مطهری خاطرنشان کرد: شما ببینید در دوره دولت 
اصلاحات هم همین بود که می توانید در روزنامه کیهان ببینید . هیچ کشوری 
نتوانســته در معیشــت مردم به نقطه ایده آل برسد. بنابراین همیشه می توان از 
وضع اقتصادی ایراد گرفت. اصلا ما باید بپرســیم شما چرا درباره آزادی حرف 

نمی زنید؟ شما چرا در خصوص حصر حرف نمی زنید؟

انقلاب ما قائم به اشخاص نیست
نائب رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه این نشست در پاسخ به سوال کتبی 
یکی از دانشجویان که پرسید انقلاب اسلامی را بعد از درگذشت آیت الله هاشمی 
رفسنجانی چطور می بینید، خاطرنشان کرد: انقلاب ما قائم به اشخاص نیست. 

به نظر من مردم راه خود را پیدا کرده اند و آن را ادامه خواهند داد.
وی در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه پیگیری های شــما در رابطه با 
موضوع شیراز و لغو سخنرانی قبلی شما در مشهد به کجا رسید، تصریح کرد: 
ماجرای شیراز این طور بود که ما وارد فرودگاه که شدیم یک عده با آجر و سنگ 
ایســتاده بودند و ما سوار تاکسی بودیم که ناگهان ضربه زدند و یکی پرید روی 
ماشین و این یک برنامه طراحی شده بود که ما را برگردانند و از طرف یک نهادی 
دســتور نظامی داشتند که جلوی ما گرفته شود. در مشهد هم من از دادستان 
مشهد شکایت کردم که گفته بودند احتمال وقوع جرم وجود دارد؛ اگر بخواهیم 
اینگونه نگاه کنیم که کلا نباید از خونه بیرون آمد چون همیشــه احتمال وقوع 

جرم هست، این کارها در کشور زشت است و باید فکری به حالش کرد.
وی در پاســخ به ســوال دانشجویی در خصوص مســاله حصر توضیح داد: ما 
کارهایــی در این زمینه انجام داده ایم و به ما اجازه دادند ملاقاتی با محصوران 
داشــته باشیم تا ببینم اگر آزاد شوند برنامه شــان چیست، آنها گفته اند نظام را 
دوســت دارند و مایل به وحدت هســتند که خب این ها را به مقامات و رهبری 
ابــلاغ کردیم. ما نمی گوییــم خطایی نبوده خیلی ها اشــتباه می کنند اما خب 
هفت ســال گذشته است و حصر بدتر از حبس است، در یک خانه دو سه اتاقه 
که پر شنود است بدون روزنامه و تلویزیون که البته اخیرا گذاشتند چند روزنامه 
وارد شــود. تنها این ها مقصر نیستند و دوطرف در این جریان مقصر بودند.اگر 
هم بیایند بیرون دیگر اتفاقی نمی افتد مانند زمانی که آیت الله منتظری بیرون 

آمدند و مشکلی پیش نیامد.


